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Z A P I S N I K 
 

SA SJEDNICE UPRAVNOG ODBORA UHS-a 

održane dana 18. prosinca 2023.g na Vrhovnom sudu RH 

 

  
 

 

NAZOČNI: 

 

1. Predsjednik UHS-a: Damir Kontrec 

2. Zamjenik predsjednika: nitko  

3.  Tajnik UHS-a: Damir Palatinuš 

4.  Za ogranak Zagreb I: Mirna Maršić 

5. Za ogranak Šibenik: Mirko Škarica  

6. Za ogranak Zadar: Iva Lovrin 

7. Za ogranak Vukovar: Đuro Druško 

8.  Za ogranak Varaždin: Bojana Skenderović 

9. Za  ogranak Split: Ivan Čulić 

10. Za ogranak Sisak: Zorislav Kaleb 

11. Za ogranak  Rijeka:  Danijela Mandekić Lerga 

12. Za ogranak Pula: Margareta Vivoda 

13. Za ogranak Osijek: Sanja Zagrajski i Melita Novoselac 

14. Za ogranak Karlovac: Leon Kovačić 

15. Za ogranak Dubrovnik:  Marijana Capurso Kulišić 

16. Za ogranak Bjelovar: Sanja Klauda 

17. Za ogranak Zagreb II: Ivica Veselić 

18. Za ogranak Zagreb III: Vesna Horvath 

19. Za ogranak Slavonski Brod: Ante Drmić 

20. Za ogranak Velika Gorica: Zinka Bulka 

21. Za ogranak Trgovački i Upravni sud u Zagrebu: Jasna Golubić 

22. Za ogranak Prekršajni sud u Zagrebu: Andrea Tovarac Krelja 

23. Za ogranak Prekršajnih sudova s područja Županijskog suda u Splitu: Marina 

Ivančević 

24. Za ogranak Općinskog suda u Splitu: nitko 

25. Dopredsjednici:  Sanja Zagrajski 

26. Za Nadzorni odbor: nitko  

27.Zamjenik glasnogovornika: Ivana Bilušić  

 

Započeto u 14,00 sati 

 

  Predsjednik  UHS-a  Damir Kontrec  otvara sjednicu te predlaže slijedeći 

 

   

D N E V N I     R E D : 
 

1. Pritužba Europskoj  komisiji  vezano za  plaće sudaca  

2. Dogovor  oko  poduzimanja daljnjih radnji vezano za Zakon o plaćama i drugim 

materijalnim pravima  pravosudnih  dužnosnika   
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3. Razno 

 

AD 1. 

 

Predsjednik Kontrec otvara sjednicu,  te čita Pritužbu  Europskoj  komisiji vezano za 

plaće sudaca  koja je sastavljena na propisanom  obrascu,  te se za istu navodi  da je ista  

neformalno  poslana  premijeru Vlade  Republike Hrvatske s obzirom  da  sadržaj  iste  nije  

ranije dostavljen  članovima  Upravnog odbora UHS-a.    

 

Vesna Horvath  kao  jedna od osoba koja je sudjelovala  u  izradi  Pritužbe  Europskoj 

komisiji  napominje  da se radilo o opsežnom poslu  koji je radilo  5-6 osoba, te se zbog 

kratkoće vremena  tekst   Pritužbe nije mogao proslijediti ograncima.   

 

 Ivica Veselić  smatra  neozbiljnim   što se tekst Pritužbe Europskoj komisiji  nije ranije 

dostavio  članovima Upravnog odbora UHS-a u  pisanom obliku,  smatra da su članovi  

Upravnog odbora UHS-a  izostavljeni u pogledu  upoznavanja sadržaja s istim,  te  bi sada 

trebali glasati o nečemu što je već  dostavljeno.  

 

 Predsjednik  Kontrec  upoznaje  prisutne s  aktivnostima  koje su  do sada poduzete 

nakon  zadnje sjednice UHS-a od 6. studenog  2023. godine,  posebno ističe  da je  Pritužba 

Europskoj  komisiji za sada neformalno poslana  premijeru Vlade Republike Hrvatske, te ista  

službeno neće biti poslana ako na takav  način odluči Upravni odbor UHS-a.  Pri tome 

napominje  da je  neformalno upoznat s tim  da bi  od strane  premijera Vlade Republike 

Hrvatske  trebao biti pozvan ovih dana  radi  pregovora u svezi  problematike sudačkih  plaća.  

 

 Mirna Maržić ističe  da  u  tekstu Pritužbe  Europske  komisiji  vezano za plaće sudaca  

ne vidi niti jednu pogrešnu činjenicu,  te  smatra da  istu treba prihvatiti.  

 

 Predsjednik Kontrec u pogledu  poduzetih aktivnosti u svezi sastavljanja Pritužbe 

Europskoj komisiji  ističe da su  u pogledu  sastavljanja iste  angažirani i profesori s pravnog 

fakulteta,  a  u pogledu  problematike  sudačkih plaća  također ističe da su održani i  sastanci s 

predstavnicima  Sindikata  državnih  i lokalnih službenika i namještenika,  predstavnicima  

Državnog odvjetništva i predstavnicima  Udruge  državnih odvjetnika.  

 

 Sanja Zagrajski podržava kolegice  koje su se  angažirale u pogledu istog,  smatra da 

nema ništa sporno  u sadržaju Pritužbe, te  predlaže da se glasuje o istoj.  

 

Nakon provedene rasprave Upravni odbor UHS-a  donosi slijedeći   

 

z a k lj u č a k 

 

Upravni odbor Udruge hrvatskih sudaca  prihvaća  tekst Pritužbe Europskoj komisiji  

vezano za  plaće sudaca,  te  nakon  što  ista  bude službeno  poslana  Europskoj komisiji  

Tajništvo UHS-a  proslijedi  će istu  ograncima UHS-a.  

 

AD 2. 

 

Vesna Horvath  u pogledu  daljnjih mjera  koje bi se poduzimale u pogledu 

problematike sudačkih plaća  predlaže  da se  ponovno odrede mjere upozorenja  na način  
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kako su iste  bile određene  u  mjesecu svibnju  2023. godine, te da se iste  provode do 

ispunjenja zahtjeva.  

 

Mirna Maržić u pogledu  aktivnosti  Radne skupine Ministarstva pravosuđa i uprave u 

svezi  problematike sudačkih plaća  ističe  da nije postignut nikakav  napredak  u rješavanju 

pitanja plaća,   predstavnici Ministarstva   pravosuđa  i  uprave  ističu  da  nisu  ovlašteni 

pregovarati o indeksaciji plaća, te smatra da se težište  prebacuje na plaće  službenika  s 

obzirom  na njihovu brojnost,  dok  suci  s ukupnim brojem   1600 sudaca u Republici 

Hrvatskoj nisu  interesantni  kao   potencijalno biračko tijelo u svezi  predstojećih izbora.  

 

Predsjednik  Kontrec u svezi indeksacije plaća   ističe da je problem nastao u situaciji 

kada je utvrđeno da  su  parametri na  temelju kojih bio se vršila  indeksacija plaća u prvih  9 

mjeseci   ove godine porasli više od 14%.  

 

Sanja Klauda  upoznaje prisutne sa  zaključcima  Ogranka UHS-a Bjelovar kako 

slijedi: 

 

1.Inzistirati na ispunjenju  obećanja Ministarstva pravosuđa i uprave da do 31. 

prosinca 2023. godine   budu definirana sva pitanja  koja se odnose na  materijalna  prava   

pravosudnih dužnosnika (indeksacija,  platni razred i dr.). 

 

2.U slučaju neispunjavanja nastaviti s mjerama upozorenja od  1. siječnja 2024. 

godine. 

 

3.Ne sudjelovati u radu  Izbornih povjerenstava. 

 

Leon Kovačić  kao  predsjednik UHS-a Karlovac također navodi  da  smatra  da je 

UHS  izigran  u pregovorima, te da treba  provesti  daljnje mjere upozorenja.  

 

Predsjednik Kontrec  u  pogledu  eventualnog  ne sudjelovanja sudaca u izbornim 

povjerenstvima smatra da bi odluku o istom trebalo donesti  tek  nakon  eventualnog  

raspisivanja izbora, a također  napominje da je  s  mogućnosti  određivanja takve mjere 

upoznao  ministra pravosuđa i uprave  koji je naveo  da  u izbornim povjerenstvima niti ne 

moraju biti suci. Također smatra da bi  odluku u pogledu   eventualnih provođenja mjera  

trebalo donesti  ovisno o tome  da li će se od strane Vlade Republike Hrvatske  poduzeti  

određene aktivnosti  do  15. siječnja 2024. godine odnosno da li će se  pokrenuti  

zakonodavna procedura u svezi reguliranja  plaće sudaca.  

 

Nakon provedene rasprave  donosi se slijedeći   

 

z a k lj u č a k 

 

U slučaju  ukoliko  se  ne pokrene  zakonodavna procedura odnosno druge aktivnosti u  

pogledu reguliranja sudačkih plaća do 15. siječnja 2024. godine ponovno će se   provoditi  

mjere  upozorenja kao u razdoblju od  8. do 19.  svibnja 2023. godine na način  kako slijedi:   

 - odgoditi  će se sve radnje u prvostupanjskim postupcima, osim u hitnim predmetima  

u kojima bi mogla nastupiti nenadoknadiva šteta,   

- u istom razdoblju u drugostupanjskim postupcima održavati će se sjednice vijeća, ali 

se neće otpremati odluke, osim u hitnim predmetima u kojima bi mogla nastupiti 

nenadoknadiva šteta, 
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-za vrijeme trajanja mjera upozorenja, suci koji provode mjere  bit će na radnom 

mjestu i obavljati ostale poslove u okviru svoje  sudačke dužnosti cijelo radno vrijeme. 

 

S  mjerama  upozorenja  započeti će se  15. siječnja 2024. godine do ispunjenja 

zahtjeva,  a u slučaju   pokretanja  zakonodavne procedure odnosno drugih  aktivnosti  u 

pogledu reguliranja sudačkih plaća   početak mjera  upozorenja  može  se prolongirati za  1. 

veljače 2024. godine ili kasniji datum. 

   

AD. 3 

 

 U svezi  održavanja Zbora UHS-a  2024. predstavnik UHS-a Vukovar  Đuro Druško  

upoznaje prisutne  da  njihov ogranak  može  organizirati Zbor UHS-a, ali  bi pri tome 

smještaj sudionika bio  osiguran u Hotelu Osijek u Osijeku  s obzirom da  hoteli u Vukovaru i 

Vinkovcima ne raspolažu  hotelima koji imaju   smještajne kapacitete u koje bi se mogli 

smjestiti svi sudionici  Zbora UHS-a.  

 

 U svezi navedenog  donosi se slijedeći 

 

z a k lj u č a k 

 

 Zbor UHS-a  održati će se  u periodu od 21. do 23.  ožujka 2024. godine  s tim da će   

sudionici Zbora biti smješteni u  Hotelu Osijek u Osijeku, dok će se Zbor UHS-a održati u 

dvorcu Eltz u Vukovaru.  

 

Predsjednik Kontrec upoznaje nazočne da je na Zboru UHS-a   2023. godine donesen  

Financijski plan  UHS-a za  2024. godinu, te su  pri tome  planirani iznosi  navedeni u  eurima 

i hrvatskim kunama. S obzirom na izmjene   propisa  potrebno je  uskladiti plan   na  način da 

planirani iznosi ostaju isti, ali su pri tome izraženi isključivo u eurima.  

 

U svezi navedenog donosi se slijedeći  

 

z a k lj u č a k 

 

Financijski plan  za  2024. godinu  koji je donesen  na Zboru UHS-a 31. ožujka 2023. 

godine  u cijelosti se  prihvaća  od strane Upravnog  odbora UHS-a  uz izmjenu  na način da 

su  planirani iznosi  izraženi isključivo u eurima. 

 

Predsjednik Kontrec upoznaje nazočne  da  je ustrojena Radna skupina za izmjenu 

Zakona o sudovima, a  nakon što je  provedeno  prvo čitanje istog zakona  bez   znanja Radne 

skupine  promijenjen je konačni tekst zakona na  način da se  drugačije  regulira članak 91. 

Zakona o sudovima koji propisuje  radnje  odnosno aktivnosti  koje  suci  mogu poduzimati. 

U svezi navedenog napominje  da će  o daljnjim aktivnosti u pogledu donošenja  izmjene  

Zakona o sudovima upoznati članove  Upravnog odbora UHS-a.  

  

Dovršeno u 15,15 h 

 

 

      Zapisnik vodio i sastavio 

            Damir Palatinuš 


